
 

Det lille oppredningsverket på Kapp har en kapasitet på 100 tonn i timen.
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Renser kull i Svea 
Det lille 
oppredningsverket 
på Kapp 
Amsterdam er i 
gang med å rense 
kull fra Svea Nord. 
 
- Prøvedriften startet 
fredag. Det var en 
lettelse da jeg fikk 
tekstmeldingen fra 
Ronald Jacobsen kl. 
17.53 om at vi var i 
gang, forteller 
byggeleder Morten 
H. Johansen. 
 
Bortsett fra noen 
mindre problemer 
har innkjøringen av 
oppredningsverket 
på Kapp gått bra. 
Ifølge Morten H. 
Johansen klarer verket allerede den planlagte kapasiteten på 100 tonn kull i timen. 
 
- Foreløpig kjører vi bare på dagtid fordi halve mannskapet er på opplæring, men innen et 
par uker skal vi være i full drift og produsere døgnkontinuerlig, sier han.  
 
Grovt forenklet foregår oppredningsprosessen på den måten at kull mates inn i anlegget og 
går over en sikt som skiller ut kullbiter som er mindre enn 50 millimeter og større enn seks 
millimeter. Dette kullet sendes videre inn i en trommel med en væske som skiller kull og stein 
fra hverandre (stein synker og kull flyter).  
 

- Fra trommelen går stein og 
renset kull ut i hver sin haug. 
Foreløpig virker resultatet 
lovende, men de endelige 
prøvene på det rensende kullet 
er ennå ikke helt klare. Kull som 
er større enn 50 millimeter skal 
lagres frem til neste år, da vi 
planlegger å investere i en 
knuser til det lille verket. Kull 
som er mindre enn seks 
millimeter kan brukes som det 
er, forklarer byggeleder Morten 
H. Johansen.    

Produktingeniør Elisabeth Larsen 
tar ut kullprøver som skal sendes 
til analysering. 



 

De nye lærlingene like før de entrer gruva i Svea Nord for første gang: Jonas Nyrønning (til venstre), 
Arvid Fjukstad, Paul Martin Jansrud, Hallvard Hansen og Tony Skarheim. 

 
 
 
 
 

Nye lærlinger i gruva 

6. september begynte fem nye lærlinger i Fjell og Bergverksfaget i Store Norske. De første 
dagene er benyttet til å bli kjent med selskapet, samt sikkerhetsopplæring. I slutten av 
måneden kommer de ut på driftene i Svea Nord og Gruve 7. Der skal de være i fire måneder 
på hver drift før de rullerer. 
 
Ut fra tilbakemeldingene de gir, synes de fem nye lærlingene å trives foreløpig. Det er mye 
nytt å sette seg inn i både på jobb og i fritid, men guttene gleder seg til å ta fatt på læretiden 
på Svalbard. 
 
Vi ønsker dem velkommen og lykke til. 
 
 

Færre passasjerer til og fra Svea 
Det ble fraktet i alt 18256 passasjerer til og fra Svea i 2009 mot 20496 passasjerer året før, 
heter det i årsrapporten fra Svea flyplass.  



 

Fra festmiddagen på Funken: Gunnar Christiansen, Tordis Ertzaas, 
Bjørn Arnestad, Ingunn Østlund, Andreas Østlund, Carina Johansen, 
Lilly Størdal (med ryggen til). 

 
Pensjonister i byen 
I forrige uke satte gamle 
og nye Store Norske-
pensjonister igjen sitt 
preg på Longyearbyen. 
 
Pensjonistene ankom 
tirsdag ettermiddag og 
erobret Funken, der det 
var festmiddag i 
Restaurant 
Funktionærmessen om 
kvelden. Administrerende 
direktør Bjørn Arnestad i 
Store Norske ønsket 
velkommen og fortalte om 
”rikets tilstand”. Flere 
andre fulgte opp med 
flotte taler og historier. 
 
Onsdag hadde 
pensjonistforeningen 
årsmøte. Der ble styret gjenvalgt. Revisor Magne Lovin Hansen var på valg og Elin Higraff 
ble valgt som ny revisor. Etter lunsj var det markering med blomsternedleggelse ved 
gruvearbeiderstatuen på torget. Om ettermiddagen fikk pensjonistene en oppdatering om 
gruvedriften og selskapet av Nils Tokheim og et møte med prosjektleder Arvid Ruud om 
planene for museum i Gruve 3.  
 
20 av de vel 40 pensjonistene som deltok på treffet var på omvising på UNIS torsdag 
formiddag. 10 andre tok turen til Svea, der de blant annet var på gruvebesøk i Svea Nord – 
bortsett fra Oddvar Larsen som måtte kontrollere uteanleggene og treffe gamle kolleger. 
 
Om kvelden var det middag kafeen på Huset. Under og etter middagen viste Eva Grøndal, 
datter av Herta Grøndal, historiske fotografier fra Longyearbyen. Hun fikk nyttig hjelp av 
pensjonistene til navn, -sted, og tidfesting.   
 
Fredag var årets utgave av pensjonisttreffet over, men i begynnelsen av september neste år 
er de tilbake igjen. Det er et like sikkert høsttegn som at gjess og snøspurv drar den andre 
veien.  
 

Nytt webkamera i Svea 
Det er satt opp et nytt webkamera i Svea. Kameraet skal foreløpig testes i en måned. Se 
http://sveaspitzbergen.livecam360.com/flash/main.php 

 



 

 

 
 

Nye anleggsmaskinførere 
I Svea har det nettopp vært avholdt fagprøve for anleggsmaskinførere. Det medførte at vi 
kan gratulere fem av våre ansatte med fagbrev som anleggsmaskinfører. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Nye fagarbeidere i 
anleggsmaskinførerfaget: 
Knut Vassdal (til venstre) fra 
LNSS, Espen Johansen, 
Vidar Nylund, Rudi Malmo og 
Brede Gulbrandsen.  
 
 
 
 
 
Richard Halvorsen tok også 
fagbrev i 
anleggsmaskinførerfaget. 
Her er han sammen med 
Oddvar Hammer (til høyre) 
og Børge Kristiansen fra 
fagprøvenemnda.  
 
 

Fly, isbjørn, rev, rein og gjess 
Flyplassen i Svea hadde totalt 2384 flybevegelser (landinger og avganger) i 2009, mot 2639 i 
2008, heter det i årsrapporten til Svea flyplass. Det var også 397 helikopterbevegelser 
(ambulanse, prospektering og Sysselmannen) og 18 andre flybevegelser (kontrollfly, flyfoto, 
privat- og treningsflyginger), noe som er totalt 20 flere enn året før. I rapporten meldes det 
om åtte registrerte isbjørnobservasjoner i Svea i 2009. Ved fire anledninger måtte reinsdyr 
jages vekk fra flyplassområdet, noen ”lokale” reveunger måtte flere ganger jages vekk fra 
rullebanen. Ved noen anledninger måtte også gåseflokker jages bort. Selv om det til tider er 
mye fugler og dyr i området rundt flyplassen, oppleves ikke dette som noen stor 
sikkerhetsrisiko, heter det i årsrapporten. 


